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Conselle¡m
A. Suárez Canal

Alfredo SuárezCanal(Allarín
1951>, licenciadoen Matemátí
cas e profesordeedsacaciónse-
cundaria,éconselleirodcMcdi,,
Rural daXuntaueGaliciadesde
agostode 2005, dataen que se
formonu Gobernode coalición
entresocialistasenacíonalistay
Fui deputadono Parlamentoge
lego deS993 a2005 POlO Bloque
NacionalistaGalego(BÑGI, or-
garsizacionpolíticana que mi-
lita desdea súalundacióne da
que,ría actualidade,2 memobro
do seuconsellonacional.

— ¿Cales son as suas previsióna
este verán en canto a incendios
forestais?
- Creoque osdeberesestáisfel
sosno que atioxeá Administre-
ción: prevención,lún

1
íezadss

rnoitte, aspectosnormativos,
vixilancia cíomonte,un traballo

que sevilo realizandoencuordí-
nación estreitacoaGardaCivil.
coaPolicíaetc.Activamoso din
positivoun mesantesdo uíue‘e
facíababitualmenteeestádota-
do demelloresmedios,porque
osestaeóosrenovandocon me-
lior material.Esperoqueoverán
discorraduobamaneirasignili-
cativamentediferentedoanoan-
terior,sobretodocomparándrso
ronaquelesdocedíasdeagosto
nosquebouboun andazodelo-
mes.

¿Hai grandescambios no ope-
rativo e na estratexia resj3ecto
do ano pasado?

A columna vertebralsegrie
serídoa mesma.É dicír, 19 dis-
tritos forestais,a xerarquíade
mandoconxefededistrito,xelis
provincial etc.E o que xaexis-
tía. Este ano o que si baté un
malor traballode orevención.
Sacamosa Cci de prevención
paraconseguirun malorlatior
de colaboracióncus concellus
na limpezadosnócleosrurais
fíal maiorvixilancía, tantopor
partedasforzasdeseguridade
comofluíanosa.ti algunísasdis-
funcións ríuese producíanir)
baberendóasAdministracións
contratantesdasbrigadas,que
sonasque endefinitivaapagan
osincendios,xanonsevan pi u-
rlucir porquetodoo dispositivo
secontrataa travesdaAdminis-
tracióngalega.Os cambiosson
froito daexperienciado anofia
saoununbascircunstanciascli-
máticasexceprionaise co luisie
pegadoás Casasdebido á p:e-
senzade masasboscosasprósii-
mas,
— ¿E posible aplicar políticas es-
truturais contra os incendios lo-
restais?

‘A Lei demontes
irá ao Parlamentoa
primeiros de2008”
LUiS t’055A• 55551s50

• Creoque non bal outra so-
lución.Ha,que adoptarpolili-
casestruturaisríuecambiencío
poucoa fisionomía do monte
galego,a relacióndo monteen
meosorural, a ordenaciónde-
semonte,a valorizaciónmuí-
tifuncional do monte. Poraí 2
prír onde todo o inundo- polí-
t cus,técnicos,expertos apun-

ta ascausasfundamentais.E se
damosporbu queo caníbiíscli
máticoval supoóerun borizon
te a medioprazode roáistem-
peraturae menosbunsidade,
pareceevidenteííuetemosríue
organizaro monteparaque en
escenariosciesascaracterísticas
esteameliísr rrdeoado.meilor
valorizadoe sexamáis difícil a

suarombustibilidado.Estamos
coísfc-ccsonandoleisque Isoñais
en sairír o montee apostelflor

moadeir~sdecalidade.Temesííís

plande biomasa.E o cambioos
relacóndo Inonte co espazo
que rircs:ndao medisíníralfsai
que laceisídeformaesírutoral
O problemaé que os cainbisss
estrutírais000 5) ~ levar

a saboruísbasariñamaxirada
isrsits l;iír,l a níaná,e moríltísmisáis
filando dasarbores,sjue eñes,

risis decrerementoríuesanan
segísudísasespes.ics.ev,ír, desde
0552 5115555atamáis dosz~. -

— ¿isaé sa talar dunha política
lorestal?

Si.vais. isaLei deprevenrion
dosincendiosxahai liosquexa-
las algunbascorísasílo riuede-

líe ser Lnba fusapolitice fores
la,conamploconseusrí.A finais
desteano queremostero textís
cluisbariova Lei ríe montes,síus
art rulará tínfia nova política
forest,íl. Seráenviadaao Parla-
mentono primeiro períodoríe
sr-sións río próximo ano, So
lisos5 noscientesde que articu•-
lar a moedioprazounbapolítica
forestaltenque gozarduis am-
uloconsenso,fíurriu) none para
ratro anos,traríscendea síu
bernoconcretís.Estamosa falar
rlunlía fllaníficscisini para35 00

anose, polo tarstsí,debenpar
tirípar iselatodososaxentesdo
sectore todasasforzaspolíticas
ron ísresenzarelevante.Temos
quetersc,contaquíso monteen
(,alicia ten riobavalorizaciónpe-
quenaparao cunauntodo país.
[los risius millóns de bectáreas
ríemonteriue temos,1,3 iiiilló-
ns estánarborizadas,e rielas,
51) 400000 bectáreasestán lír-

síeríailasconsuntocunlíaplaní-
ticaciónconpolíticassilvícolas,
plantaciónsetc.

— Falaba vostede antes de uti-
lizar a biomasa para producir
enerxia eléctrica. ¿Estáde acor-
do cas ecolosístas galegos en
que non se debe abusar da sus
extracción,porque tamén o bos-
que precisa desa biomasa para
resenerarse?

• Todossabernosriusnísodeter-
minadomomento,nsíqueaener-
siabidroeléctrica2 moi rendibis
e crin ~íoucoscustosde enante
mento,entodosíssríos galegos
selevantaronencurose centrad
isirlroeléctricas.Eses encoros
de fasemeduisbaformaplani
Ficada, puderíanseaoroveítaí
para nutrosusos,comoabaste
s-eísísntísríe augaásísoboacións
regadíoslIc. istíse oquetenírí

huí aprenderdo líasado,par.
queno aproveitamentodomor
te ison primeexciusivamentís
valorizarióísenerxéCca.O rnur
tegalegoé íímí enormeputencír
deproducióríforestal,deprudí
císinde madeirae deosadeirsd
calidade l-lai mnuita economní
que vive dísue ríue podevivi
sindernáis. Cl aproveitament
da isiomasatemíque facersecu
caráctersustentablenu símbící
tal e no eronómirlí.O cal queí
ulíc:r ríue,en ningóncaso,sepl

dedetraerdomontemáis biuímí
sadaque sí mesmomontepr
hice.

“Espero que este verán “Este ano existe un majar “Ternos que organizar o “Unha política forestal “O aproveitamento da
discorra diferente traballo de prevención monte para un escenario debe gozar dun amplo biomasa ten que ser
daqueles doce días de de incendios e maíor a medio prazo con máis consenso, porque non é sustentable: non se
agosto nos que houbo vixilancia por parte das temperatura e con menos para catro anos, senón detraerá do monte máis
un andazo de turnes” forzas de seguridade” humidade” para 35 ou 45” biomasa cá que produz~

Altredo Suárez Canal, conseileiro deMedio Rural, lotografado noseu despacho oticial
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— ¿Como van os proxectos de
bloetanol?
— Os prssxectos de biosíanol
basíéameníeteóemi quevercoa
Conselieríadeindustria.

— ¿Pero non incumbe a Medio
Rural noque se refire sos culti-
vos destinados a producir bioe-
tanol e mais biodiésel?
- Esa é íi cuestión.O bioaeta-
nol utiliza cersaiscomomateria
pnmae obiodiésel,oleaxinosas
Icoiza, palma sola etc>.Deica
agora,amaíoríadestasmaterias
primasimpórtansepero,entodo
caso,estetiporíe couaasbal que
facelascuncertograodeequili-
brio, paraquemion acabenpro-
vocandoun desaxusteno prezo
do alimeestodo gando.Porque,
seentermosdeprezosé máis
favorableproducircereaispara
obioetanolque parao pensodo
gandís,acabaremoscossEmen-
tos. A vertente economísírista
bai que sometelaao equilibrio
doutrasvariablesque cómpre
ponderar.
No casodobiostanol,nosoutros
estamosrealizandoestudospa-
raversecabeaposibilidade,sen
modificarosusosda tercadedi-
cadosaforraxe,aherbaea millo
para o gando,de quesepuidese
dedicartercaabandónadaóscul-
tivos quenecesita.Destexeito,
aumentaríamosa baseterrito-
rial transformada.Aquí xabal
algunisaplantadeproduciónde
isiostanole tísí proxectossolici-
tandomsovaápiant~s,ííueestán
sendosupervisadospolaConse-
heríadeIndustria.Desdelogo,
Galiciatenque estarosbatalla
emprendimiapola Ummiómm Euro-
peade substituiro petróleopor
combustiblesrenovables.
— ¿Hal demanda de produción
de novos cereais en Galicia?
-- Non. Entran doíítras zonas
a prezosmoi baixos.Requiremí
gramsdesextensiónsdeterreoe
unhascondiciónsde aproveita-
memito ííara seremíeconomíca-
memiteviables.

— ¿No sector lácteo, tendo en
conta o proceso de redimen-
sionamento e concentración
das explotacióna, é posible con-
seguir que a produción láctea
conviva con outras producióne
nunha mesma explotación e non

5 sexa un monocultivo?
- No sectorlácteolmaí explota-
ciónamoiprofesionalizadas,con
moitabaseterritorialecunbaco--
la sievada.Haí expiotaciónsríe
tamañomedio, que poden ser
viablesconbasenunfiaalimen-
taciónde líerbaeneforraxenon
dependentedeinsunsosexter-
nos.E baí un terceirotipode ex
rslotacíónsíusunísá viablepara
osprodutoresdedicadosexcio
aivameníeá produciónsieleite,
peroquesi

1
sodeserviablecísní

paxinandoís lísite rnaIranafor-

osacionnosseosderivados,ena
producióndecarnee cosapro-
veiísímentosForestais.En Gali-
cía lsaísitio parasetestrestipos
deexplosaciñís,e temosríueas-
pirar a que a maioríadasexpísí-
taciónaxaexistentesmanteflan
asósactividade,peseanenveile-
cementodapoboacióneá Falta
depersoasque sís substítuana
fronte delas.
— ¿O sector agrario debe evo-
lucionar definitivamente cara
a unha concepción de sector
agroalimentario ou-debe ir máis
alá e introducir as variables de
ambiente, paisase, turismo etc?
- Todasesasvariablescocí com-
plementarías.Non canso de
repetir ríue níso debemosper-
derde vista o feito deque no
rural seproducenalinientose
madeira.Alimentos e madeira
fozon import~ntesno pasado,
sonimportantesno presentee
serán importaistesrío Futuro,
Ademais,é absolutamentetras-
msoítadím asumóirríueun medio
rural ben valorizado,ben di-
usensionado,mis zesmievivindo
nelcon rendasdignas,sexaun
síntomade atraso,Non bai ojo-
gómí

1
saísdo planetaquemínote-

óaclaroquea producióndeah-
memstose ríe madeirateñenun
carácterxeoestratéxicOe xeopo-
lítico. Nosnutrostemnosun país
queé enormementeprivílexiado
nico poispodemosproducirali-
mentosde grancalidadescarne,
leite, viño, algúussierivadosda
borta..Taméntemosmoitaca-
pacidadeparaproducirmadeira
eparaproducirmadeiradegran
calidade,e a capacidadede rexe-
míeracióndosnososmontessalta
ávida.
— ¿Entén, dígame que é o que
nos falta?
- Valorizalo social e colectiva-
mente como fíais. Polo tanto,
proporcionándoileun valoren-
gadído,dedicandoesforzosá in-
s’estigacíóne á innovación,e fa-
rendoo posibleporpecbaraquí
os ciclosprodutivosdaalimen-
tacióne no sectordamadeirair
u segundatrausformaciómí.
-- ¿E incorpora o ambiente, a
paisase e o turismo?
- É importantequeIsósmoscla-
ro qíserío rural a xenteten que
vivir defomnadigna.Sea isís líe
erigadímosque todosdebernos
tera concienciaclaradeque so-
usosusufrutuarmosdo ambiente
ííuenostocavivir,e 1100osseos
doníss,e deque estamosobriga-
díssa legárileloósnomosfilms e
lis 00505 netosen condicións
moisílores das que presentaba
isandonulo iegg~oria Isós, non
caos ningunfia dóbidade ííue
o usediomíatural é ííms valor que
cómpreter en mola cadavez
máis.De muansíraque todasas
exíerualidanlesnegativas que

producena agriculturae a gan-
decía temílos rius rorrixilas con
investigaciómíecomítrabídio.Para
mííísllorararendadaxísutequevi-
vedaactividaderural,amosrius
senperderdevistaque o impor-
tamite2aproducióndealimentos
e ade madeira,fisí quepofíersís
valoro tíirismoenenorusepatri-
usomsíopaisaxisticoe ambiental
quetenGalicia.

— ¿Medio Rural ten algunha po-
utica específica para recuperar
o cultivo de ceresis vinculados
ás dietas e ásboas prácticas ali-
mentarias?
- Nosnutrosestamospoñendrí
en marcóscambiosssírutíírais
quepermitaelciusunhaparteda
terraque tenvocaciónproduti-
va,e agoraestáabandonada,se
poñaa prodíscir.A Lel do tíancís
cíe terrasval msíarcarsíuantese
un clespoisno que éa snobíiida-
ríe do mercadode tercasenGa-
licia. E iso contemplaa posíblil-
dadedeproducirnutrotipode
cultivos,queesperamosqueem-

pecena evolucionarpolapropia
ilimiámicado mercadoe dasem-
presas.
— ¿Como está a cuestión da gri-
pe aviaria?
- Creoqueamellor información
sobrealguubascííestións2 que
unuhaxainformación.Non por.
quemeagocheá opiniónfísíblica,
senónporquenon balIsotícisí.
Oscontroisestánfuncionamído,
esporadícameutesegasenapa-
rfiéendocasosde presemszacíe
H5Ms enzonasdo interior ríe
Europa,peronon estamosnun
momentode ensigracion das
aves.Ainda así, ison estamuos
libresde qemeunlía destasaves
saivaxesfaga mío vos> ocasional
anubadisíam~iaindeteroduada.
Nomnutrostemosos controisac-
tivadose os cídanlánspodenter
a seguridadedequemelíal algún
rasoestamosencondiciónsde
responder.Non 2 cuestión de
alarmazse,senónde todorl comí-
Icario, porquenonIsaxanoticias
ao respecto.
— ¿Facer política agraria obriga a
facer política de rendas?

Entrenutrascousas,obrigaa fa-
cerunhapolíticapensadanareís-
te quevive nomedio rural,leudo
en muíaque se

1
íodeproducir

nulasreduciómsbrutal do núme-
rodeexpiotacíónssononhaber
remudaxeneraciouale quedaren
abandonadas.Estasituaciónsóse
corrixeconseguimídoqueamacti-
vidadesagrariae gandeiraxerems
rendasparavivir dignamente.

— ¿Galicia terá queacudirá inmi-
gración para paliar o despoboa-
mento do campo?.
-- E mol prcíbableríuebazaríue
arudirá inmigraciónromounlía
medidadechoqusparamodificar
asituacióndefaltadebrazosque
tencm merlínrural.

“Se en termos de prezos
é máis favorable producir
cereais para bioetanol que
para o gando, acabaremos
cosalimentos”

‘Non canso de repetir “Somos usufrutuarios “A Lei do banco de terras “É moi probable que haxa
que o noso rural ten do medio no que nos marcará un antes e que acudirá inmigración
que producir alimento e toca vivir, e debernos un despois no que é a como medida de choque
madeira, achegándolte legárílelo ós netos nas mobilidade do mercado para o medio rural
valor engadido” mellores condicións” de terras en Galicia” galego”

-K
1


